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El senyor president:

Moltes gràcies, conseller.

L’equanimitat és un valor molt important.

Interpel·lació a la vicepresidenta del Consell i consellera 
d’Igualtat i Polítiques Inclusives, senyora Aitana Mas i Mas, 
sobre la política general del Consell en matèria de protecció 
de majors i dependents, que formula la diputada Ana Vega 
Campos (GP Vox Comunidad Valenciana) (RE número 52.536, 
BOCV número 235)

El senyor president:

Continuem amb el següent punt de l’ordre del dia, que és 
el número 9, que és la interpel·lació a la vicepresidenta del 
Consell i consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives.

Té la paraula la síndica del Grup Parlamentari Vox 
Comunidad Valenciana, la il·lustre diputada Ana Vega.

Quan vosté vullga, senyoria.

La senyora Vega Campos:

Gracias, presidente .

Buenas tardes, vicepresidenta .

Su modelo de gobierno, el que ustedes han llevado a cabo 
durante estos ocho años, dos legislaturas de mandato, se 
puede resumir de la siguiente manera: en la campaña elec-
toral del 2015 prometieron recuperar unos servicios públi-
cos de calidad, venían ustedes a rescatar personas, a poner-
las en el centro del sistema; pero fue la legislatura de las 
ocurrencias, de las promesas incumplidas y de la falta abso-
luta de gestión. En la campaña electoral del 2019 vendieron 
la moto de que, para aplicar las políticas de protección a los 
más débiles, eran necesarios otros cuatro años de Botánico. 
Y, ahora, al final del mandato, se encuentran con que el dato 
mata al relato.

La realidad es que han sido el gobierno del fraude; mucha 
propaganda y poca vocación de servicio público. Han 
defraudado a todas aquellas personas a las que podían 
defraudar, a las que les prometieron soluciones rápidas y 
eficaces y que hoy se encuentran igual o peor que al inicio 
de la legislatura. Y le voy a poner un ejemplo: más de tres 
años para resarcir a la familia del hombre que murió sin 
cobrar la dependencia en la Pobla del Duc. Bien, a este 
señor se le reconoció, por la conselleria, la situación de 
dependencia de grado 2, en noviembre de 2017 –ahí uste-
des ya gobernaban–. Diez meses más tarde, en septiem-
bre del 2018, falleció sin que se le hubiera aprobado el 
programa individual de atención que asignan las prestacio-
nes que tocan. Es decir, falleció sin haber recibido ni un solo 
céntimo de la dependencia, probablemente con la suerte de 

tener un soporte familiar que otros dependientes, desgracia-
damente, no tienen. Y, desde entonces, su familia litiga para 
poder obtener lo que es suyo por derecho. Y este es solo un 
ejemplo, señora vicepresidenta, porque son catorce mil las 
familias de fallecidos por la dependencia que se encuentran 
sin cobrar.

Usted, señora Mas, dirige una conselleria que está en el 
más absoluto caos. Una conselleria que ha pasado por la 
vergüenza de ser registrada por la policía por el caso Oltra. 
Proceso que ha acabado con su predecesora en el cargo 
delante de un juez por haber usado la conselleria, presunta-
mente, para encubrir los abusos sexuales a una menor tute-
lada. Solo este aspecto ya los deslegitima a ustedes a venir 
aquí a vender no sé qué gestión, ni mucho menos para 
vender que ustedes son el gobierno de las personas.

Mire, otro ejemplo, noticia del diario Información, un diario 
que recibe cientos de miles de euros de este gobierno 
en publicidad institucional y en subvenciones para el 
fomento del valenciano. No será sospechoso de ser un 
medio de ultraderecha. Pero, bien. 6 de febrero del 2023, 
«La Comunidad Valenciana necesita 23.000 plazas en resi-
dencias para mayores». Quienes critican el sistema son las 
asociaciones que forman parte de la Federación de Vecinos 
de la Comunidad Valenciana, que han elaborado un informe 
para exigir la mejora urgente del sistema de cuidados de las 
personas mayores, ya que necesitan la creación de 23.000 
plazas nuevas en centros residenciales y 3 .500 plazas en 
centros de día para personas mayores en los próximos 
cinco años para reducir la brecha que existe con el resto de 
España.

¿Y sabe qué más dice este informe de las asociaciones? Que, 
desde el año 2015, cuando entraron ustedes a gobernar, no 
se ha cometido una actuación seria y rigurosa en la cons-
trucción y gestión de nuevos centros y, por tanto, de genera-
ción de nuevas plazas. Desde el 2015.

Pero es que no solo las asociaciones de vecinos les ponen 
a ustedes la cara roja, es que, según un estudio elabo-
rado por la Asociación de Directoras y Gerentes de 
Servicios Sociales, en la Comunidad Valenciana harían 
falta 23.500 plazas más para alcanzar la ratio de cinco por 
cada 100 personas mayores de 65 años que establece la 
Organización Mundial de la Salud. ¿Sabe también lo que 
dice esta asociación? Que prometieron unos servicios 
públicos de calidad y que prometieron que los ancianos 
que lo necesitaran tendrían su plaza en el sistema público 
de centros de mayores.

A día de hoy, lo único que hacen ustedes es ofrecer limos-
nas a las familias con base en unas ayudas insuficientes y 
no pagadas, en muchos casos, con el único fin de que se 
ocupe la familia, ya que la administración, su conselleria, 
señora Más, es absolutamente incapaz de hacer frente al 
problema. Ustedes venían a dejar atrás el modelo Blasco-
Cotino y no han creado ni una sola plaza de residencias de 
mayores. ¿Dónde están aquí los servicios públicos de cali-
dad, señora Más?

Mire, las familias ya no pueden más, les han engañado por 
activa y por pasiva y ustedes siguen tomándoles el pelo 
bajo el único argumento falso de que es la izquierda la que 
protege lo público, igual que protegen ustedes la sanidad, 
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¿verdad? La izquierda lo único que sabe proteger es a sus 
correligionarios, a sus compañeros de partido, a los que 
enchufa en empresas públicas o de asesores, a sus sindica-
tos afines, a los que riega con millones de euros para que 
se callen frente a todas sus tropelías, y a sus entidades de 
imposiciones ideológicas y lingüísticas. Eso no es salvar 
personas, señora Más. Pero ahí fuera, vicepresidenta, las 
familias ya no aguantan más que usted y sus compañeros de 
gobierno, empezando por el señor X. Puig, se burlen más de 
ellos. No hay propaganda, no hay publicidad institucional y 
no hay pantallas de humo que tapen la vergonzosa y desas-
trosa gestión que están llevando ustedes a cabo. El principal 
enemigo de los servicios públicos es la izquierda. Y mientras 
ustedes sigan poniendo por delante la ideología a la cali-
dad de los servicios públicos, demonizando la colaboración 
público-privada allá donde van, serán las familias las que 
seguirán sufriendo y no ustedes. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyoria.

Una vegada s’ha formulat la interpel·lació, correspon a la 
vicepresidenta del Consell donar resposta a les qüestions 
que s’han plantejat.

Té la paraula la vicepresidenta del Consell .

Quan vosté vullga, vicepresidenta.

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Gràcies, president .

Senyoria, començaré per compartir una reflexió que potser 
la sorprendrà: el món existia abans que vostés arriba-
ren a estes Corts . (Aplaudiments) En realitat, vostés també 
existien. Uns en Espanya 2000, altres en el Consell de 
Transparència, altres en el Partit Popular. Vostés són nous en 
el parlamentarisme, però no són nous en la política. De fet, 
són massa vells en la política. Per tant, vostés saben perfec-
tament quina era la política general del Consell en matè-
ria de protecció de persones majors i de persones en situa-
ció de dependència en 2015, i en el 2019, quan van arribar 
vostés a esta cambra. Però també saben, com deia, quina era 
la del 2015, quan es va produir el canvi de govern en esta 
comunitat. I ho saben per la seua desgràcia personal, i dels 
que també furtaven, i per la felicitat de la immensa majoria 
dels valencians i de les valencianes .

Però com la memòria és curta, molt curta, vaig a fer un 
repàs de la situació que ens vam trobar. Per no fer espòi-
ler d’una trista pel·lícula que ja coneixen, i de la qual van ser 
còmplices, els donaré només un recull de les millors esce-
nes, senyora Vega. En 2015, hi havia 41.662 persones dins 
del sistema de dependència i més de 63.000 en llista d’es-
pera. Per cada persona atesa, n’hi havia una i mitja esperant. 
Ara n’hi ha 135.254 dins i 12.595 en llista d’espera, senyora 
Vega. Per cada persona amb un recurs, n’hi ha 0,09. Capten 
vostés la diferència?

Però encara és pitjor. En 2015, la mitjana d’espera entre la 
petició i la resolució era superior als quatre anys i mig, quan 
la llei marca un màxim de sis mesos. Ara, resolem dins del 
límit legal. I també ètic, senyora Vega, perquè cada expedi-
ent és una persona i cada vegada més es resolen expedients 
en el semestre que marca la llei.

Però hi ha més. Sabien vostés que quan una persona tenia 
sort i encara estava viva quan arribava a la resolució, no li 
reconeixien la retroactivitat i havia de recórrer als tribunals? 
D’eixos que parlava vosté abans. Supose que saben que eixa 
humiliació inhumana desaparegué en 2015, i ara, si la reso-
lució s’allarga més dels sis mesos legals, va acompanyada 
d’ofici del pagament del retard indegut.

Saben que en 2015 vam signar resolucions presentades 
en 2008? Saben el patiment que hi ha darrere de cadas-
cuna d’estes peticions? No ho saben, perquè d’haver-
ho sabut, haurien fet alguna cosa en aquell moment en 
compte d’alçar la veu ara a les portes d’una campanya elec-
toral. Vosté sap que les persones majors que estaven en 
residències els van requisar les pagues extra? Senyora 
Vega, vosté sap que els vam retornar eixes pagues i, des 
d’eixe moment, estes persones ja poden comprar els regals 
de Reis als seus nets i les seues netes? Si vosté ho sabia, 
no entenc per què fa aquesta pregunta. I si no ho sabia, 
per què demana explicacions? Vosté sap que els antics 
governs, els de Zaplana, Olivas, Camps, Fabra, sobre els 
quals vostés no van dir res mai perquè estaven com a casa, 
van reduir al mínim els diners de la butxaca de les persones 
majors en residències, de manera que no els quedava ni un 
cèntim per a poder fer-se un café, comprar-se una revista, 
o berenar amb les seues amistats? Què deia vosté en aquell 
moment, senyora Vega? Vosté sap que els pagaments de 
les prestacions per dependència es cobraven tres mesos 
després i, des que està el Botànic en el Consell, es cobren a 
finals de cada mes? És a dir, igual que vosté o jo. Igualment, 
de la mateixa manera.

Vosté miraria la cara a una persona en situació de depen-
dència i li diria que està pitjor ara que abans? Crec que 
no, crec que seria incapaç. Vosté sap que era el repaga-
ment confiscatori a les persones majors en residències? 
Sap el patiment que això va generar? Vosté és conscient 
de la quantitat de persones que van abandonar centres 
per no poder fer front a la indecència d’haver de pagar un 
servei en moments de màxima dificultat? Una de dos. O no 
té idea, cosa que crec que deixaria prou de la seua capaci-
tat per a poder representar un grup de persones en estes 
Corts, o, si la té, és vosté una persona que no compleix 
amb la seua responsabilitat, senyora Vega. Fixe’s que he dit 
repagament i no copagament, perquè les paraules, com les 
banderes, les carrega el dimoni. No és que feren un paga-
ment a mitges, és a dir, un copagament, sinó que els obliga-
ven a pagar una cosa que ja havien pagat, és a dir, a repa-
gar allò previ. No és igual pagar a mitges que pagar dues 
voltes una cosa que ja havies pagat. Segur que vosté açò 
ho entén perfectament.

Però encara queda més. Sap vosté que, en 2013, un dels 
anys més durs de l’anterior crisi, directament no es va resol-
dre en la Comunitat Valenciana cap expedient de dependèn-
cia nou? Cap. Cap. Es coneix com a l’any de la fam. I supose, 
senyoria, que ha llegit eixe informe també de l’Associació 
de Directors i Gerents de Serveis Socials en 2022, on diu 
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que l’any 2020, en plena pandèmia, va ser la Comunitat 
Valenciana la que més va invertir en el sistema de depen-
dència. Contra la tendència general de la resta de comuni-
tats autònomes en la resta de l’estat espanyol. On estava 
vosté en 2013? Nosaltres estàvem amb la gent que patia. 
Altres estaven amb la gent que s’omplia la cartera, senyora 
Vega. Gent que es va beneficiar del model Blasco-Cotino, 
això que vosté anomenava, que el TSJ va tombar en 2016. 
Un model fet per enriquir a la família, que primava d’una 
accessibilitat a residències a les empreses de la família. I 
generava dolor i també patiment a les veritables famílies de 
centenars de milers de persones. Sabeu que ens va tocar 
gestionar l’anul·lació per part de la justícia d’eixe model 
il·legal construït durant anys de silenci i complicitat seua 
mentre les persones majors patien?

Vosté sap perfectament que hem ampliat en més de quatre 
mil el nombre de places sostingudes amb fons públics, a 
través d’un procés de licitació transparent, obert i amb millo-
res en la prestació dels serveis, passant de 9 adjudicatàries 
a 29, amb un procés antimonopoli. Ara ja no són les quatre 
empreses d’amics i amigues familiars dels consellers les 
que s’ho emporten tot. I això que nosaltres som els que no 
creiem en el lliure mercat, senyora Vega. Ara les empreses 
necessiten una seguretat jurídica perquè açò és un govern 
seriós i no la cova d’Alí Babà.

Segur que ho sap perquè vosté no és ignorant. Vosté pot ser, 
no sé, insensible o indolent, que és pitjor, però no ignorant. 
Vosté no ho és. Jo no m’ho crec. Vosté tot això ho sap, però 
vosté no va estar mai al costat d’estes persones ni d’estes 
famílies quan més falta feia. Vosté no les va acompanyar 
quan es manifestaven exigint el compliment de la llei. Ni 
vosté ni el seu grup estava amb la plataforma de la depen-
dència quan demanaven els seus drets a la porta d’esta 
cambra, en 2014. Vosté ni ningú dels seus va acompanyar 
les entitats quan es van tancar en la basílica dels desempa-
rats, dels desemparats, senyoria, perquè només els quedava 
l’ajuda de Déu per a poder sobreviure. Vosté hauria d’haver 
fet un examen de consciència abans d’haver interpel·lat esta 
vicepresidenta sobre este tema perquè, des del 2015, la 
comunitat ha passat de tindre un 0 en tots els estudis sobre 
dependència a encapçalar ara totes les estadístiques a millo-
rar, i millorar de veritat, la vida de centenars de milers de 
famílies.

Després diré de les xifres, ja m’he quedat sense temps, 
encara que vosté ja les sap. Però li demane un exercici: mire 
a la cara i pregunte a qualsevol persona que vosté conega i 
que estiga en situació de dependència si la seua vida és igual 
o millor que en el 2015.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

 

El senyor president:

Moltes gràcies, vicepresidenta.

Continuarem amb la interpel·lació.

Ara, amb la intervenció de la síndica i il·lustre diputada Ana 
Vega.

La senyora Vega Campos:

Gracias, presidente .

Mire, señora Mas, no sé, ¿es que tengo su absolución o algo? 
¿Tengo que pedirle a usted perdón por algo, por no estar en 
política antes de que empezara esta legislatura? En 2013, 
yo estaba cuidando de tres grandes dependientes. Usted 
no tiene ni idea de lo que yo estaba haciendo en 2013. Que 
aquí viene usted a contar con ese tufillo electoralista de las 
primarias que hay ahora en Compromís, ¿verdad? ¿A venir a 
vender a qué, señora Mas? Extendiéndose en el tiempo y esas 
cosas. Esto tiene un tufillo electoralista que canta mucho. Lo 
de la antigüedad en la política que ha dicho usted, ¿lo dice 
por mí, que yo no he venido a la política de ningún partido? 
¿O lo dice por la señora Oltra, que pasó de Izquierda Unida 
a asaltar Compromís, ahí asaltando los cielos? (Aplaudiments) 
Pregunto, pregunto, yo no estaba en este parlamento cuando 
la señora Mónica Oltra se erigió vicepresidenta y consellera de 
Igualdad y Políticas Inclusivas, pero le recuerdo que fue ella, 
ella, la que prometió, en noviembre del 2015, que para 2019 
se habrían acabado las listas de espera en la dependencia. Y 
después vino aquí, con la cara dura, a decir en enero del 2021 
que para principios del 2022 se habría acabado con las listas 
de espera de dependencia. Oiga, qué poca vergüenza que 
tienen ustedes, de verdad. (Aplaudiments) ¿Sube usted aquí a 
hablarme de que han mejorado los servicios cuando su ante-
cesora, en dos legislaturas, prometió por activa y por pasiva 
que iba a acabar con las listas de espera de la dependencia, y 
han muerto 14.000 personas y sus familias están reclamando 
la dependencia que no se les pagó en vida, señora Mas? ¡Qué 
cara más dura que tienen ustedes, por favor! (Aplaudiments) 
Que estamos a 8 de febrero del 2023. Otra mentira más de 
Compromís, otra mentira más del gobierno de izquierdas de 
Ximo Puig. (Aplaudiments)

Pero es que como las consecuencias no las sufren ustedes, que 
las sufren las familias valencianas en sus carnes…, son ellas las 
que sufren los retrasos en los pagos de la dependencia; que 
son ellas las que sufren porque no tienen una plaza en una resi-
dencia pública, oiga, el que tiene la suerte de poder pagarla. 
Nosotros hemos tenido en nuestras casas tres grandes depen-
dientes, señora Mas –usted que dice que yo no tengo ni idea–. 
Tres grandes dependientes. ¿Sabe cuándo cobró la dependen-
cia uno de ellos? Cuatro años después de haberla solicitado. 
¡Estaban ustedes ya en el gobierno! (Aplaudiments) Qué poca 
vergüenza decirme a mí eso. ¡Qué poca vergüenza!

Ustedes son los del puño al alto, pero que, cuando llegan a los 
sillones azules, tienen esa atracción especial que los mantiene 
ahí, y entonces se olvidan de poner en el centro de las políti-
cas a las personas . (Aplaudiments) Ya se lo digo, las personas no 
están en el centro de sus políticas, señoría; los que están en el 
centro de sus políticas son los sindicatos, los chiringuitos, los 
asesores… Toda esta amalgama que han creado de esta admi-
nistración mastodóntica, que para lo único que sirve es para 
gastar dinero público sin beneficiar la vida de los valencianos. 
¡Oiga, mire, ya está bien! Ya está bien. (Aplaudiments) Las elec-
ciones son en mayo y a ustedes los van a poner donde ustedes 
se merecen, que es de patitas en la calle.

Viene usted con el lema de «se habla mucho de independen-
cia, pero poco de dependencia», y entonces nos suelta aquí 
este discurso lacrimógeno. Claro, estamos en elecciones, esta-
mos en primarias. Es su lema, ¿no? Ahora esto sí funciona. No 
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funciona, señora Mas. Los servicios sociales están totalmente 
colapsados, Renta valenciana de inclusión, dependencia, mayo-
res, centros de menores… Pero ¿qué realidad quieren hacer 
ustedes ver? Es todo una mentira. Es todo una mentira.

Pero bueno, es todo eso…, todas esas mentiras explíquen-
selas ustedes a los casi ocho mil dependientes de la provin-
cia de Valencia que esperan una resolución, a los casi dos mil 
dependientes de la provincia de Castellón y a los casi cinco 
mil de la provincia de Alicante. Eso se lo tendrá que expli-
car a ellos, todas esas mentiras. Porque para estas 15.000 
personas el sistema no funciona, aunque ese sea su lema de 
campaña, señora Mas.

Y mire, yo, pues, ¿qué quiere que le diga? Para dar subvencio-
nes a entidades separatistas, para dar subvenciones para el 
fomento del valenciano, para contratar asesores, para colo-
car amiguetes, para engrosar las consellerias, siempre siempre 
hay dinero público. Para lo que no hay dinero público nunca 
es para cumplir con las promesas con los más vulnerables de 
nuestra comunidad, con los dependientes, con los menores, 
con los mayores y, en general, con la ciudadanía valenciana.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, senyoria.

Respondrà la vicepresidenta del Consell. I, amb esta resposta, 
finalitzarem este punt d’esta interpel·lació a la vicepresidenta 
del Consell i consellera d’Igualtat i Polítiques Inclusives.

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Mire, senyora Vega, a mi em faria vergonya fer alguns discur-
sos que fa vosté aquí en la tribuna. Per a començar, si 
vosté…, si vosté fora rigorosa, no continuaria interpel·lant 
una exvicepresidenta que ja no està aquí entre nosaltres, 
senyora Vega. (Aplaudiments) Si vosté té alguna cosa a dir, 
diga-li-ho a aquesta vicepresidenta. Diga-m’ho a mi, però no 
interpel·li’l qui no està. (Veus) Eixa és la primera falta d’edu-
cació que vosté comet…

El senyor president:

Senyories, per favor…

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

…És de primer de parlamentarisme, vosté ha de debatre amb 
la persona que estiga aquí debatent, no amb qui no estiga.

Igual que em pareix una falta de respecte, i també li ho de dir 
sincerament, que vosté comence aquí a parlar de persones 

majors i de residències i acabe parlant de catalanisme i d’inde-
pendentisme i de no sé què. Em pareix una falta de respecte 
que vosté, que se suposa que està preocupada i centrada en 
els problemes de les persones majors, vinga aquí a fer preci-
sament d’eixe d’electoralisme que vosté m’està tirant a mi 
en cara, per favor. Té vosté ja el seu vídeo per al Twitter? 
Perfecte, senyora Vega. (Aplaudiments) Molt bé.

Mire, jo no sé a on estava vosté en 2013, però sap què passa? 
Que per a valorar la meua gestió i la de la meua antecessora, 
vosté hauria de conéixer la gestió prèvia del Botànic, perquè 
aixina podria vore quins són els canvis que s’han produït. 
Vosté tindria eixa traçabilitat i vosté podria valorar millor quin 
és el treball ingent que s’ha fet des de la meua conselleria. El 
que no pot ser i el que no pot fer vosté és vindre ací a contar 
mentides i a poder barrejar temes que res tenen a vore.

I, mire, com li he dit abans i li he promés, li vaig a donar xifres, 
perquè crec que el rigorós precisament és això. Hem passat 
d’un pressupost…, que, per cert, estava comentant vosté que 
no traduïm en diners públics allò que diem. Si a vosté li pareix 
prou o poc, millor dit poc, passar de 800 milions d’euros per a la 
conselleria en serveis socials a 2.400, jo no sé quina és l’aposta 
que hauríem de fer més. Crec que…, és que, evidentment, n’hi 
ha una aposta molt decidida i ideològica d’este govern i del 
Botànic, que és que els serveis socials siguen la quarta pota de 
l’estat de benestar, cosa que dubte que vostés aposten d’igual 
manera si entraren o si arribaren a entrar al govern, senyora 
Vega. Això ho hauríem de vore amb els seus fets.

Però, mire, hem passat d’un pressupost amb la dependèn-
cia de 149 milions d’euros en 2015 a 462 milions d’euros 
en 2023. Prestacions directes a les butxaques de la gent, 
senyora Vega. Entre 2015 i 2021, hem aportat 4.619 mili-
ons d’euros per a sufragar el sistema de dependència; 4.619, 
mentre que l’administració general només ha posat en 
aquests anys 659 milions, quan havia d’haver posat 2.000. 
Sap vosté quantes coses podríem haver fet si tinguérem…, si 
no tinguérem, millor dit, un pagador morós?

Per cert, i li revelaré un secret també, ja que vostés són els 
constitucionalistes, sap vosté que més enllà dels 155, de l’ar-
ticle 155, n’hi han més articles en la Constitució? De fet, el 
156, que no sé si se’l coneix, parla precisament de l’autono-
mia financera de les comunitats autònomes. No he vist mai a 
vosté ni a ningú del seu grup parlamentari demanar l’aplica-
ció d’eixe 156, de l’aplicació. I així, atendre més i millor, clar 
que sí, les persones majors en situació de dependència, que 
tant li preocupen a vosté .

Malgrat este infrafinançament, hem reforçat els equips base 
de serveis socials dels ajuntaments, en este cas, en l’aten-
ció primària, consolidant 2.576 professionals; incrementant 
el mòdul de finançament, també, dels professionals en un 
9 %. Hem destinat 92,9 milions d’euros per a la contracta-
ció d’equips amb un nou model de finançament dels serveis 
socials. Hem complit la ràtio de professionals prevista en la 
Llei 3/2019. Hem regulat els òrgans de valoració per a agilit-
zar el procediment i reduir el temps de resolució a través del 
Decret 102/2022.

I, mire, un detallet sense importància: hem tingut, i encara 
tenim, una pandèmia i una crisi sanitària mundial. I esta crisi 
ha demostrat la importància de mantindre els serveis públics 
potents i robustos, actuant de manera ràpida i també efectiva.
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Tenim el pla Convivint, amb més de cinc-cents milions d’eu-
ros. Acabem, també, de signar un conveni de col·laboració 
amb la patronal i amb els sindicats per a tindre eixa homolo-
gació salarial que ajude les dones, que són les que, principal-
ment, formen part d’este sector feminitzat.

Li podria dir moltes més dades, però és que vosté ja les 
coneix. Vostés fan preguntes a la conselleria per escrit i 
obtenen eixa informació, però després volen vindre aquí, 
com deia, a gravar el seu vídeo de Twitter per a fer electora-
lisme barat a costa de les necessitats dels ciutadans i ciuta-
danes de la Comunitat Valenciana.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

El senyor president:

Moltes gràcies, vicepresidenta.

Senyories, i amb esta resposta finalitzem el treball de hui. 
Hem acabat culminant este punt, i continuarem el nostre ple 
demà a les deu del matí, amb la compareixença del president 
del Consell .

Senyories, es suspén la sessió. (El president colpeja amb la 
maceta)

 
(Se suspén la sessió a les 16 hores i 46 minuts)

D’acord amb l’article 18.2 del Reglament de les Corts 
Valencianes, s’indiquen les senyories assistents a la sessió:

Aguirre Larrauri, José Luis 
Àlvaro Cerezo, Mònica 
Angulo Luna, Xelo 
Arques Cortés, Vicent 
Bachero Traver, Belén 
Barberà Cabrera, Ferran 
Barrachina Ros, Miguel 
Bastidas Bono, Elena María 
Besalduch Besalduch, Ana 
Blanch Marín, Ernest 
Blanes León, Estefania  
Caballero Hueso, Mercedes 
Caballero Montañés, Juan Carlos 
Calvo Alfonso, David 
Carrasco Torres, Felipe Javier 
Castelló Cervera, Trini 
Castelló Sáez, Alfredo 
Catalá Verdet, María José 
Cerdán Martínez, Ana María 
Chulvi Español, José 
Climent González, Rafael 
Criado Gonzálbez, María de los Ángeles 
Davó Bernabeu, Naiara 
Del Pozo Querol, Eduardo 
Díaz González, Elisa 
Escrig Monzó, Sabina 
Esteve Aparicio, Carles 

Fernández García, Vicente  
Ferrer Matvieychuc, Graciela Noemí 
Gabarda Ortín, Cristina  
García Gomis, David 
García Guasp, Patricia  
García Latorre, Francisco Javier 
Gascó Enríquez, Beatriz 
Gascó Verdier, Beatriz 
Gayo Madera, María Luisa  
Gil García, Paco 
Giraldo Jiménez, Yaneth  
Gómez Santos, Irene  
Gracia Calandín, Carlos  
Ibáñez Bordonau, Rubén 
Laguna Asensi, Carlos 
Lima Gozálvez, Pilar 
Llanos Pitarch, José María 
Llopis Pascual, Fernando  
Marcos Puig, Verónica 
Martín Pérez, Sandra 
Martínez Fuentes, Luis 
Martínez Ortega, José Antonio  
Martínez Ramírez, Carmen 
Martínez Ruiz, Ferran 
Marzà i Ibáñez, Vicent 
Mas Mas, Aitana 
Massó Linares, María de los Llanos 
Menor Lucas, Rosa  
Mezquita Juan, María Luisa 
Mira Rojano, Aroa 
Montaner Berbel, Michel 
Morera i Català, Enric 
Mulas Delgado, Fernando 
Muñoz Lladró, José 
Mustafá Ávila, Rosa de Falastín 
Nadal Sendra, Josep Ramon 
Ortiz Vilella, Eva 
Pascual Pérez, Miguel 
Pastor Llorens, Fernando 
Pérez Fenoll, Manuel 
Peris Cervera, Rosa 
Peris Navarro, Mamen  
Pineda Cuenca, Manuel 
Pla Herrero, Jesús 
Ponce Guardiola, Juan 
Quiles Bailén, María 
Robles Galindo, Papi 
Rodríguez Armigen, Cristina 
Rovira Jover, José Antonio 
Rubio Delgado, Francisco 
Ruiz Castell, Pedro 
Salmerón Berga, Jesús  
Salvador Rubert, María José 
Sanchis Morera, Sunsi 
Serna Rosell, Rebeca 
Soler Azorín, Laura 
Tena Sánchez, José Silverio 
Tormo Moratalla, Emigdio  
Torres Garcia, Nathalie 
Turiel Mollá, Miriam 
Vega Campos, Ana 
Ventura Campos, Mercedes  
Woodward Poch, Tony  
Zaplana López, José Juan  


